هدفت الدراسة إلى حصر وتحليل أدوات وبرامج إعداد وتحليل واستخلاص وتحويل الميتاداتا المتاحة على الانترنت (على الخط المباشر- أدوات سطح المكتب)والتي بلغت 307 برنامجاً وتحديد الفئات الرئيسة لأدوات إعداد الميتاداتا ووظائفها، وتحديد التيجان الخفية Meta tags التي تدعمها كل أداة وأنواع تلك التيجان، ومدى دعم الأدوات لإنشاء الميتاداتا بالتوافق مع معيار دبلن كور Dublin Core. توصلت الدراسة إلى أن المولدات/ المحررات كانت أكثر الأدوات شيوعاً على الانترنت، حيث بلغت 183 أداة، منها 97.27% متاحة على الخط المباشر و2.73% تحتاج إلى تحميلها على سطح المكتب، تليها أدوات تحليل الميتاداتا بنسبة 6.34% ثم أدوات الاستخلاص والتحويل والتجميع بنسبة 1.46% لكل منها. ترواح عدد التيجان التي يمكن للمولدات إعدادها ما بين(1-25) تاجاً، ووصل عدد المولدات التي تتيح إعداد الميتاداتا وفقاً لمعيار دبلن كور 7 مولدات ، بنسبة 3.83% من إجمالي المولدات موضوع الدراسة.و أظهرت الدراسة أن 98.36% من إجمالي  المولدات تركز على إعداد تاج الوصفdescription meta tag  ، يليه تاج الموضوعsubject meta tag  بنسبة 97.81% ، يليه تاج العنوانtitle tag  بنسبة 78.69% ، ثم تاج المنشئ creator meta tag  بنسبة 68.85% ، ثم تاج الزاحفrobot Meta tag  بنسبة 67.76%.
Abstract:
    This study is a survey of Automatic Metadata Generations Applications (AMeGAs) that are available and free on the web. The study tested the functions as well as the features of each tool, by using a survey approach and features analysis. The results indicated that Meta tag generators, which generate meta-information about the web page, were the most available applications on the web. Actually, they represented 89.27%. The analyzing tools, which check and analyze the existing Meta tags in the web site, to help webmasters optimize them, they represented 6.34%. The other applications that automatically create metadata from an analysis of the digital resource such as (extracting, harvesting, and converting tools) represented 1.46% for each tool. 98.36% of the total (MTGs) focused on the creation of description meta tag ,followed by subject meta tag ,presented 97.81% ,then title tag 78.69%, creator meta tag 68.85%. The robot Meta tag represented 67.76%. This study discussed the key results in addition to the future researches.
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